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Zusammenfassung: Der Artikel stellt die Arbeit des Kompetenzzentrums Verbraucherfor-

schung NRW (KVF NRW) vor. Diese Einrichtung wurde 2011 gegründet und ist ein gemein-

sames Projekt des Wissenschaftsministeriums, des Verbraucherschutzministeriums und der 

Verbraucherzentrale Nordrhein-Westfalen. Ausgehend von den Problemen der deutschen 

Verbraucherforschung beschreibt der Artikel die Ziele und Instrumente des KVF NRW. Der 

Schwerpunkt liegt dabei auf Aspekten, welche die sozialpolitische Dimension der Verbrau-

cherpolitik beleuchten (z. B. Energiearmut, barrierefreie Haushaltsgeräte, Kaufentscheidun-

gen von Kindern). 

 

Abstract: A Way Out of Consumer Research Problems? The Competence Centre for 

Consumer Research NRW 

The article presents the work of the Competence Centre for Consumer Research NRW (KVF 

NRW). The institute, founded in 2011, is a joint project of the Ministry of Science, the Minis-

try of Consumer Protection and the Consumer Association of North Rhine-Westphalia. Start-

ing with the problems of the German consumer research, the article describes objectives and 

instruments of the KVF NRW. Especial focus is given to those aspects that illuminate the 

socio-political dimension of consumer policy (e. g. fuel poverty, barrier-free home appliances, 

children’s consumption decisions). 


